
Protokół Nr 12 

z XII sesji Rady Gminy Kluki 

z dnia  29 października 2015 r. 

 

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

            Otwarcia XII sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, Pan 

Łukasz Trzciński, który następnie przewodniczył obradom. Powitał  wszystkich Radnych, 

Pana Wójta, Panią Prawnik, Pana Sekretarza, Sołtysów oraz rodziców dzieci, które otrzymały 

stypendium Wójta Gminy Kluki za wyniki w nauce. 

 Pan Wójt powitał serdecznie rodziców: Panią Chyła, Panią Binkowską oraz Panią 

Chłopik pogratulował i wręczył obecnym Stypendium Wójta Gminy Kluki. Stypendium za 

rok szkolny 2014/2015 otrzymali absolwenci Gimnazjum w Klukach: Maja Paluszkiewicz, 

Katarzyna Kilańczyk, Karolina Wiśniewska, Marta Załęczna, Agnieszka Kocińska, Katarzyna 

Chyła, Justyna Binkowska, Dominik Gawron, Wiktor Koperek, Mateusz Spaleniak, Kamil 

Chłopik, Katarzyna Papuga, Kinga Wieczorkiewicz, Andżelika Kostrzewa  w kolejności od 

najwyższej średniej. Pozostali nagrodzeni Stypendyści otrzymali stypendia w dniu Edukacji 

Narodowej 14.10.2015 r. 

  Pan Przewodniczący również pogratulował i podziękował rodzicom nagrodzonych 

uczniów, następnie przeszedł do porządku obrad, stwierdził, że zgodnie z listą obecności w 

posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

  Punkt 2 - Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję.  

Pan Przewodniczący zapytał, czy są propozycje  zmian do porządku obrad.  

Pan Wójt poinformował w odpowiedzi na przesłany projekt uchwały wpłynęło pismo od Ks. 

Zdzisława Kuropatwy Zastępcy Dyrektora Caritas Archidiecezji Łódzkiej w sprawie 

wycofania wniosku o pomoc finansową. W/w pismo odczytał Pan Sekretarz. Podjęcie 

uchwało stało się zatem bezprzedmiotowe. 

 „Za” zdjęciem punktu 19 z porządku obrad  głosowało 15 Radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Pan Przewodniczący zaproponował wprowadzenie w punkcie 19 informacji na temat 

złożonych oświadczeń majątkowych pracowników i radnych Gminy Kluki. 

„Za” przyjęciem wniosku głosowało 15 Radnych. 

Wniosek został przyjęty 

 

 

 

Przyjęty porządek sesji: 

 

 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 



 Przedstawienie porządku obrad.  

 Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Kluki z dnia 24 września 2015 r. 

 Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 Rozpatrzenie projektu  uchwały  w sprawie zmian w budżecie na 2015 rok. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Kluki na lata 2015-2018.  

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zmiany statutu Związku 

Komunalnego Gmin z/s w Kleszczowie. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w 

wyborach ławników do sądów powszechnych 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które 

pozostawia się bez dalszego biegu 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do dokonania 

zniszczenia zgłoszeń kandydatów na ławników. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na 

terenie Gminy Kluki 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości  na terenie Gminy Kluki. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i 

deklaracji podatkowych 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych na terenie Gminy Kluki. 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Kluki 

 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie 

Gminy Kluki. 

 Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych pracowników oraz Radnych 

Gminy Kluki. 

 Informacja Przewodniczącego rady z działalności międzysesyjnej. 

 Interpelacje i zapytania radnych. 

 Wolne wnioski i sprawy różne. 

 Zakończenie obrad. 
 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Kluki z dnia 24 września  

2015 r.  
 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do protokołu.  Nikt nie zgłosił uwag. 

„Za” przyjęciem protokołu z XI sesji Rady Gminy Kluki z dnia 24 września 2015 r.   

głosowało 15 Radnych. 

Protokół został przyjęty. 

 

 

 



Punkt 4 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 

 
Wójt Gminy Kluki Pan Karol Sikora przywitał wszystkich serdecznie.  

Poinformował o przedstawionych projektach uchwał na sesję dotyczących podatków i opłat, i 

zaproponował pozostawić je na poziomie z 2015 r: 

 projekt uchwały dotyczący obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego. 

 projekt uchwały dotyczący zwolnień w podatku od nieruchomości 

 projekt uchwały dotyczący określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

oraz określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 

 projekt uchwały dotyczący określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych, 

 projekt uchwały dotyczący opłaty targowej na terenie Gminy Kluki. 

 projekt uchwały dotyczący opłaty za posianie psa na terenie Gminy Kluki. 

Ponadto  

 projekt uchwały dotyczący przyjęcia zmiany statutu Związku Komunalnego Gmin z/s 

w Kleszczowie. 

 projekty uchwał dotyczące wyboru ławników z uwzględnieniem ustalenia regulaminu 

głosowania,  zgłoszenia kandydata na ławnika, powołania doraźnej komisji. 

 

Pan Wójt zaproponował zmiany do budżetu gminy: 

 Otrzymaliśmy oferty przetargowe na zadanie „Budowa kanalizacji deszczowej na 

Osiedlu  Leśne w Klukach” , brakująca kwota to 145  000 zł proponuję dołożyć do 

tego zadania, 

 Również na „Zagospodarowanie terenu przy Gminnym Ośrodku Kultury w Klukach- 

utwardzenie terenu” brakuje kwota 10 000 zł, które proponuje dołożyć, 

 Trzeba dokonać ”Modernizacji oczyszczalni ścieków w miejscowości Kluki 

polegającej na opracowaniu dokumentacji projektowej na zmianę położenia urządzeń 

oczyszczalni.”  

 Zadanie” Utworzenie placu zabaw przy świetlicy wiejskiej w Ścichawie”. Mamy 

ofertę, brakująca kwota to 2 5000 zł, proponuje dołożenie tej kwoty, 

 Proponuje zwiększenie o kwotę 33 400,00 zł dla GOPS z przeznaczeniem na  wydatki 

związane z pobytem podopiecznych w Domu Pomocy Społecznej  kwotę 15 700 zł 

oraz pobyt dzieci  w pieczy zastępczej  kwotę 17 700 zł . 

 na wynagrodzenia pracowników w kwocie 30 000 zł związane z wypłatą odprawy 

emerytalnej i nagrody jubileuszowej. 

Podpisano umowę na wykonanie zewnętrznej kanalizacji sanitarnej i izolacji ścian 

fundamentowych  w ramach zadania„Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Zarzecze”  

 

Wykonano następujące prace: 

 ułożenie kostki pod budowę altanki w miejscowości Cisza na działce nr 162 

 zakupiono stoły i krzesła do świetlicy wiejskiej w Zarzeczu 

 zakupiono piekarnik i drobne wyposażenie dla OSP Parzno 

 utwardzono drogi w miejscowościach: Chmielowiec, Strzyżewice, Kolonia 

Kaszewice, Trząs, Kuźnica Kaszewska,  

 oczyszczono rów w Wierzchach Parzeńskich 

 

 



W dniu 26 września 2015 r w kościele w Parznie odbył się koncert Zespołu Ludowego Pieśni 

i Tańca „MAZOWSZE” organizowany wspólnie z Regionalnym Stowarzyszeniem Społeczno 

Kulturalnym w Bełchatowie. 

W dniu 17 października 2015 r w Gminnym Ośrodku Kultury w Klukach odbyły się 

eliminacje XVI Regionalnego Konkursu Piosenki Patriotycznej przez Regionalne 

Stowarzyszenie Społeczno Kulturalne w Bełchatowie, gdzie wystąpiło 120 solistów i grup. 

 

Pan Wójt podziękował Panu Sekretarzowi i wszystkim pracownikom i osobom, które 

uczestniczyły w pracach związanych z wyborami Parlamentarnymi. 

Pan Wójt poinformował, iż odbyło się spotkanie z Radnymi w sprawach bieżących 

dotyczących Gminy Kluki: 

 omawiano propozycje uchwał,  

 poruszono kwestie wniosku o dofinansowanie od ks. Proboszcza Zdzisława 

Kuropatwy odnośnie dotacji na dom pomocy, 

 zmiany dotyczące budżetu,  

 poruszano temat oczyszczalni osiedla przy Zespole Szkół w Klukach (kwestia  

przeniesienia)  

 kwestie zabytkowego wozu strażackiego użyczonego do Muzeum w Bełchatowie w 

1997 r. 

 

Pan Wójt Karol Sikora zaprosił wszystkich Państwa Radnych i Sołtysów na poświęcenie 

sztandaru Gminy Kluki w dniu 11 listopada 2015 r. w kościele NMP Królowej Polski w 

Klukach.  

 

 

Punkt 5 –Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Kluki na 2015 rok. 
 

Pan Wójt zaproponował, aby w związku z otrzymaną ofertą na zadanie pn.: „Przebudowa 

budynku OSP w miejscowości Żar wraz z termomodernizacją – etap I” na kwotę 54 061,50 zł 

dokonać zwiększenia o kwotę 20 000,00 zł, aby stolarkę okienną i drzwiową wykonać jeszcze 

w tym roku. W związku z wnioskiem o wycofanie dotacji dla Caritas Archidiecezji Łódzkiej z 

przeznaczeniem na budowę Domu Opieki „Pomocna Dłoń” w Kaszewicach należy zdjąć 

planowaną do uchwalenia kwotę 15 000,00 zł, a pozostałą do zbilansowania kwotę 5 000,00 

zł pokryć z nadwyżki. 

„Za” przyjęciem zmian do projektu przedmiotowej uchwały głosowało 15 Radnych. 

 

Pani Skarbnik omówiła zmiany w budżecie. 

Proponuje się wprowadzenie zmian w planie wydatków budżetu na 2015 r. o kwotę in plus 

103 900,00 zł, tj. zmniejszenie planu wydatków o kwotę 158 000,00 zł i jednocześnie 

zwiększenie planu wydatków o kwotę 261 900,00 zł, z tego: 

 

1. zwiększenie planu wydatków bieżących o kwotę 63 400,00 zł w następującym 

zakresie: 

- w rozdziale 75023 zwiększenie planu wydatków o kwotę 30 000 00,00 zł z 

przeznaczeniem na wynagrodzenia osobowe pracowników i pochodne od wynagrodzeń. 

Kwota zwiększeń wynika z dokonanych wypłat odprawy emerytalnej i nagrody 

jubileuszowej w związku z przejściem na emeryturę pracownika Urzędu gminy, które to 

wydatki nie były planowane w budżecie na 2015 r. 



- w rozdziale 85202 zwiększenie planu wydatków o kwotę 33 400,00 zł z przeznaczeniem 

na wydatki związane z pobytem podopiecznych w Domu Pomocy Społecznej kwota 

15 700,00 zł oraz pobyt dzieci w pieczy zastępczej kwota 17 700,00 zł. Środki te są 

niezbędne do realizacji ustawowych zadań gminy, wynikających z obowiązujących 

przepisów prawa. 

2. Zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę in plus 40 500,00 zł: 

- w rozdziale 01010 §6050 zwiększenie o kwotę 18 000,00 zł z przeznaczeniem na 

realizację zadania :Modernizacja oczyszczalni ścieków w miejscowości Kluki”. 

- w rozdziale 01095 §6050 zwiększenie planu wydatków o kwotę 145 000,00 zł z 

przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Budowa kanalizacji deszczowej na Osiedlu 

Leśne w Klukach”. Wnioskowana kwota jest konieczna do zabezpieczenia wydatków 

planowanych do realizacji w ramach tego zadania. 

- w rozdziale 60095 §6050 zwiększenie planu wydatków o kwotę 10 000,00 zł z 

przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Zagospodarowanie terenu przy Gminnym 

Ośrodku Kultury w Klukach – utwardzenie terenu”. Wnioskowana kwota wynika z 

konieczności dokończenia rozpoczętych prac związanych z zagospodarowaniem terenu w 

ramach realizowanego ww. zadania. 

- w rozdziale 75023 §6060 (zmniejszenie/zwiększenie) planowanych wydatków: 

 z zadania pn.: „Zakup kserokopiarki” – zmniejszenie - 7 000,00 zł 

 z zadania pn.: „Zakup zasilacza UPS” – zmniejszenie - 1 000,00 zł 

 i przeniesienie ww. kwot z tych zadań, na zadanie pn.: „Zakup zestawów komputerowych, 

kserokopiarki, zasilacza UPS”. 

 

- w rozdziale 80195 §6050 zmniejszenie planu wydatków o kwotę 150 000,00 zł na zadaniu 

pn.: „Budowa sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Klukach”. Wnioskowana kwota 

zmniejszenia planowanych wydatków pochodzi ze środków własnych gminy w związku z 

otrzymanym wcześniej dofinansowaniem tego zadania z Ministerstwa Sportu. 

- w rozdziale 92195 §6050 zwiększenie planu wydatków o kwotę 2 500,00 zł z 

przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Utworzenie placu zabaw przy świetlicy wiejskiej 

w Ścichawie”. Kwota zwiększenia niezbędna jest do zakończenia realizacji tego zadania. 

-  w rozdziale 75495 – „Przebudowa budynku OSP w miejscowości Żar wraz z 

termomodernizacją – etap I” zwiększenie o kwotę 20 000,00 zł. 

 

Pan Przewodniczący zapytał o zadanie pn.: „Zagospodarowanie terenu przy Gminnym 

Ośrodku Kultury w Klukach – utwardzenie terenu”. Pan Wójt poinformował, że brakująca 

kwota jest niezbędna do ukończenia tego etapu prac.  

P. Radna Żarowska zapytała dlaczego powstała różnica w kwotach przeznaczonych na 

wykonanie kanalizacji deszczowej na Osiedlu Leśnym w Klukach. W planie budżetu na 2015 

r. jest kwota 150 000,00 zł a w sprawozdaniu z wykonania budżetu za I półrocze 2015 r. jest 

kwota 115 000,00 zł. Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany na tym zadaniu wynikają  z 

przesunięć w ramach działu między zadaniami inwestycyjnymi na oczyszczalnię ścieków.  

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała czy wpływy od mieszkańców pokrywają wydatki 

związane z oczyszczalnią ścieków. Pan Wójt odpowiedział, że w poprzednim roku  kwoty 

wpływów były większe niż wydatki, natomiast w roku bieżącym był wykonany drenaż w 

związku z czym wpływy  nie pokrywają.  

Na wątpliwości p. Radnej Kaczmarkiewicz odnośnie przesunięć w budżecie odpowiedziała 

Pani Skarbnik mówiąc, że w uchwale budżetowej jest stosowne upoważnienie dla Pana 

Wójta. Pan Przewodniczący powiedział, że według niego, był pewien etap prac, najpierw była 

zrobiona modernizacja oczyszczalni, następnie realizowana będzie deszczówka. 



Pan Wójt wyjaśnił, że dokonał niezbędnych prac modernizacyjnych na oczyszczalni a teraz  

zaproponuje wykonanie deszczówki na Osiedlu Leśnym w Klukach na odcinku od rzeki 

Ścichawki do drogi krajowej nr 74. zwiększając środki na to zadanie o kwotę 145 tys. zł w 

celu wykonania I etapu kanalizacji. Zdaniem P. Radnej Kaczmarkiewicz zabrakło informacji 

Wójta, że zamierza zarządzeniem taką kwotę przesunąć między zadaniami. 

P. Radna Żarowska zapytała, czy rozpoczęcie realizacji takiego zadania uniemożliwi staranie 

się o dofinansowanie i czy Pan Wójt mógłby powiedzieć na czym to zadanie budowa 

deszczówki będzie polegało. Pan Wójt poinformował, że jest to zadanie podzielone na etapy. 

Koszt inwestorski I etapu to kwota około 700 tys. zł, a najkorzystniejsza oferta jest za kwotę 

255tys. zł w związku z w związku z tak korzystną oferta proponuje dołożyć do tego zadania i 

zrealizować ten etap.  Wykonanie I etapu obejmuje budowę kanalizacji deszczowej na 

odcinku od rzeki Ścichawki przez drogę powiatową, przez drogę na Podścichawę do drogi 

krajowej nr 74. Pan Przewodniczący zapytał, czy koszt I etapu przewiduje wykonanie 

przewiertu pod drogą. Pan Wójt odpowiedział, że zakres obejmuje prace do drogi krajowej. 

P. Radna Żarowska zapytała jaki jest koszt poszczególnych etapów zadania. Pan Wójt 

powiedział, że łącznie kwota kosztorysowa to około 1 800 000 zł. Pan Przewodniczący dodał, 

że koszt pierwszego etapu to 255 000,00 zł. 

 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie. 

„Za” głosowało 15 Radnych. 

  Uchwała została podjęta. 

 

 

                                                Uchwała Nr 71/XII/2015 

                                            Rady Gminy Kluki 

                                                z dnia 29 października 2015 r. 

 

                            w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2015 rok. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

Punkt 6 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Kluki na lata 2015-2018. 
 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2018 

wynikają z konieczności dostosowania zmian podjętych w budżecie na 2015 rok ponieważ te 

dwie uchwały wiążą się konsekwentnie. Uwag ani pytań nie było. 

 Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie. 

„Za” głosowało 15 Radnych.   

Uchwała została podjęta. 

                                                                           Uchwała Nr 72/XII/2015 

                                             Rady Gminy Kluki 

                                                    z dnia 29 października 2015 r 

 

            w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

                           Gminy Kluki na lata 2015 – 2018.     
 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 



 
Punkt 7  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zmiany statutu 

Związku Komunalnego Gmin z/s w Kleszczowie. 
 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że członkowie Związku Komunalnego Gmin z/s w 

Kleszczowie dążą do likwidacji Związku. Aby to uczynić należy zmienić statut związku. 

Dodał również, że zmiany dotyczące statutu zostały dostarczone radnym wraz z projektem 

przedmiotowej uchwały. Nadmienił, że majątek Związku, jeśli dojdzie do jego likwidacji, 

będzie podzielony między jego członków. Pan Wójt wyjaśnił, że Zadaniem związku było 

dostarczanie wody na terenie kilkunastu gmin. W chwili obecnej Związek nie realizuje tych 

zadań gdyż, gminy same realizują to zadanie, zatem w związku brakiem realizacji wspólnego 

celu  rozważana jest jego likwidacja. 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie. 

 „Za” głosowało 15 Radnych.  

Uchwała została podjęta. 

 

                                                                                     

                                                                                        Uchwała Nr 73/XII/2015 

                                                   Rady Gminy Kluki 

                                                   z dnia 29 października 2015 r 

 

w sprawie przyjęcia zmiany statutu Związku Komunalnego Gmin z/s w 

Kleszczowie. 
 

 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.         
 

Punkt 8 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych. 

 
  

Uwag do projektu uchwały nie było. Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści 

uchwały nastąpiło głosowanie. 

 „Za” głosowało 15 Radnych. 

Uchwała została podjęta. 

                                                                  

                                                                  Uchwała Nr 74/XII/2015 

                                                                     Rady Gminy Kluki 

                                                                z dnia 29 października 2015 r 

 

                                    w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach 

ławników do sądów powszechnych. 

 



 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Punkt 9 – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na 

ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. 

 
Pan Wójt wyjaśnił, że w uzasadnieniu projektu uchwały brakuje daty, ponieważ Zespół ds. 

zaopiniowania kandydatów na ławników nie dostarczył jeszcze opinii. P. Radna Brandt-

Płóciennik poinformowała, że zespół wydał opinię w dniu 29 października i poprosiła, aby 

datę tę wpisać w uzasadnieniu.  

Pan Przewodniczący poinformował, że wpłynęły cztery kandydatury na ławników, a trzy z 

nich nie spełniły wymogów formalnych. W związku z powyższym zgłoszenia te należy 

pozostawić bez dalszego biegu, rozstrzygając o tym uchwałą rady gminy. Pan 

Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników P. Radną Brandt-Płóciennik o odczytanie opinii wraz z podaniem przyczyny 

pozostawienia zgłoszenia kandydata bez dalszego biegu. P. Radna odczytała w/w opinię. 

„ Kandydat na ławnika Danuta Katarzyna Soboń została zgłoszona przez Stowarzyszenie 

Moja Wieś Mój Dom. Kandydatura została odrzucona w związku z brakiem odpisu KRS 

zgłaszającego stowarzyszenia. Kandydat Hanna Komor złożyła odpis z Krajowego rejestru 

Karnego z datą wystawienia ponad 30 dni wcześniej od daty zgłoszenia. Po weryfikacji 

numerów pesel osób popierających kandydaturę pani Urszuli Anny Niewiadomskiej 

stwierdzono w kilku przypadkach błędne wpisy. Komisja stwierdziła, iż formalne wymogi 

spełniła pani Ewa Elżbieta Gosławska. Komisja zobowiązała Przewodniczącego Rady do 

zasięgnięcia informacji o karalności.” 

Pan Przewodniczący w związku z trudnościami jakie wystąpiły podczas uzupełniania projektu 

uchwały zarządził 10 minut przerwy. 

Po przerwie Pan Przewodniczący przeczytał naniesione w związku z opinią poprawki do 

projektu uchwały: „§1 punkt 1: „Stwierdza się, że w zgłoszeniu Pani Danuty Katarzyny 

Soboń kandydata na ławnika do Sądu Rejonowego w Bełchatowie, złożonym przez 

Stowarzyszenie „Moja Wieś – Mój Dom”, w dniu 29 czerwca 2015 r. brakuje informacji z 

Krajowego Rejestru Sądowego zgłaszającego Stowarzyszenia.  

Punkt 2: Stwierdza się, że do zgłoszenia Pani Urszuli Anny Niewiadomskiej kandydata na 

ławnika do Sądu Rejonowego w Bełchatowie, złożonym przez Pana Rafała 

Niewiadomskiego, w dniu 29 czerwca 2015 r. załączono listę z błędnymi numerami pesel, co 

skutkuje brakiem wymaganej ilości osób zgłaszających. 

Punkt 3: Stwierdza się, że w zgłoszeniu Pani Hanny Komor kandydata na ławnika do Sądu 

Okręgowego w Piotrkowie Trybunalskim, złożonym przez Pana Łukasza Komor, w dniu 29 

czerwca 2015 r. załączona informacja z Krajowego Rejestru Karnego opatrzona jest datą 

wcześniejszą niż wymagane trzydziestodniowe zgłoszenie.” 

Pan Przewodniczący poprosił aby punkt 3 przedmiotowej uchwały wykreślić, ponieważ 

dotyczy on zgłoszenia kandydata, który spełnił wszystkie wymogi. W związku z powyższym 

została zmieniona numeracja w §1. 

 

„Za” wprowadzeniem w/w poprawek głosowało 15 Radnych. 

Poprawki zostały przyjęte. 

 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.  

„Za” głosowało 15 Radnych. 

Uchwała została podjęta. 



 
                                                                Uchwała Nr 75/XII/2015 

                                                                       Rady Gminy Kluki 

                                                                    z dnia 29 października 2015 r 

                                                 

                     w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się 

bez dalszego biegu. 

 

 

                            
 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Punkt 10  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników 

 

 
Pan Przewodniczący poinformował, że w celu przeprowadzenia wyboru ławników konieczne 

jest wybranie spośród grona radnych komisji skrutacyjnej, która przeprowadzi w/w wybory. 

Nadmienił również, że wybory ławników są tajne oraz że radni otrzymają karty do 

głosowania na których umieszczone jest jedno nazwisko kandydata na ławnika. Pan 

Przewodniczący poprosił Panią Przewodniczącą Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników P. Radną Brandt-Płóciennik o podanie nazwiska kandydata na ławnika oraz o 

odczytanie opinii dotyczącej kandydata. P. Radna Brandt-Płóciennik odczytała opinię o 

wszystkich zgłoszonych kandydatach na ławników.  

Opinia o kandydatach na ławnika na kadencję 2016 – 2019: 

„Opiniuje kandydaturę pani Ewy Elżbiety Gosławskiej pozytywnie, a kandydatury pani 

Danuty Katarzyny Soboń, Hanny Komor i Urszuli Anny Niewiadomskiej negatywnie w 

związku z brakami formalnymi ( uzasadnienie w Protokole z komisji ds. wyboru ławników na 

kadencję 2016-2019 z dnia 14.09.2015 r.)” 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatur radnych do komisji skrutacyjnej. 

P. Radna Ber zgłosiła P. Radną Spalińską, która wyraziła zgodę na bycie członkiem komisji 

skrutacyjnej. Pan Przewodniczący zgłosił kandydaturę P. Radnej Ber, która wyraziła zgodę. 

P. Radna Żarowska Zgłosiła kandydaturę P. Radnego Chudzika, który również wyraził zgodę 

na bycie członkiem komisji skrutacyjnej. Członkowie komisji skrutacyjnej wybrali spośród 

siebie Przewodniczącego P. Radną Spalińską. Pan Przewodniczący przekazał P. Radnej 

Spalińskiej karty do głosowania. Komisja skrutacyjna po sprawdzeniu poprawności kart 

rozdała je radnym według listy obecności. Następnie odbyło się tajne głosowanie. Po 

podliczeniu głosów z kart komisja skrutacyjna wypełniła protokół, który to następnie 

odczytała Przewodnicząca komisji skrutacyjnej P. Radna Spalińska.  

Głosowało 15 Radnych. Głosów ważnych było 15. „Za” wyborem na ławnika kandydatki 

Pani Ewy Gosławskiej głosowało 13 Radnych, 2 Radnych było „przeciw”, nikt nie 

„wstrzymał się” od głosu. 

Pani Ewa Gosławska została wybrana na ławnika do Sądu Okręgowego w Piotrkowie 

Trybunalskim. 

Pan Przewodniczący zaproponował, aby z projektu uchwały wykreślić w §1 pkt. 1 i 3, a w 

pkt. 2 wpisać Panią Ewę Gosławską. 



„Za” wprowadzeniem zmian głosowało 15 Radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

Pan Przewodniczący poprosił, aby w §2 pkt. 3 wykreślić zwrot „Prezesowi Sądu Rejonowego 

w Bełchatowie” oraz aby w uzasadnieniu do przedmiotowej uchwały uzupełnić datę  opinii 29 

październik 2015 r. 

„Za wprowadzeniem w/w zmian głosowało 15 Radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.  

 „Za” głosowało 15 Radnych.  

Uchwała została podjęta. 

 

                                                                  Uchwała Nr 76/XII/2015 

                                                                         Rady Gminy Kluki 

                                                                  z dnia 29 października 2015 r 

                                                   

     w sprawie wyboru ławników 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 

 

Punkt 11  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania komisji 

doraźnej do dokonania zniszczenia zgłoszeń kandydatów na ławników. 

 
 

Pani Prawnik poprosiła, aby z podstawy prawnej projektu uchwały wykreślić „pkt.1”. 

„Za” wprowadzeniem w/w zmiany głosowało 15 Radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie kandydatów spośród radnych na członków komisji 

doraźnej do dokonania zniszczenia zgłoszeń kandydatów na ławników.  

Pan Przewodniczący zapytał czy członkowie komisji skrutacyjnej wyrażają zgodę na bycie 

członkami komisji doraźnej do dokonania zniszczenia zgłoszeń kandydatów na ławników.  

P. Radna Spalińska, P. Radna Ber oraz P. Radny Chudzik wyrazili zgodę. 

P. Radny Siewiera zgłosił kandydaturę P. Radnej Żarowskiej, która nie wyraziła zgody. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zgłosiła kandydaturę P. Radnego Langa, Który wyraził zgodę. 

„Za” przyjęciem w/w kandydatur głosowało 15 Radnych. 

Członkami komisji doraźnej do dokonania zniszczenia zgłoszeń kandydatów na ławników 

zostali: 

1. P. Radna Ewa Spalińska 

2. P. Radna Ewa Ber 

3. P. Radny Marek Chudzik 

4. P. Radny Marian Lang 

 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.  

 „Za” głosowało 15 Radnych.  

Uchwała została podjęta. 

 

 

 



 

 

Uchwała Nr 77/XII/2015 

                                                                         Rady Gminy Kluki 

                                                                  z dnia 29 października 2015 r. 

 

     w sprawie powołania komisji doraźnej do dokonania zniszczenia zgłoszeń 

kandydatów na ławników. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

Punkt 12  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu 

żyta do celów wymiaru podatku rolnego na terenie Gminy Kluki. 

 

 

 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zaproponowała, aby cenę skupu żyta obniżyć o 1 zł, czyli aby 

kwotę obniżoną kwotę 49,00 zł za 1q  obniżyć do kwoty 48,00 zł za 1q, w związku z suszą 

jaka była w bieżącym roku. 

Pan Przewodniczący poprosił o odczytanie protokołu z komisji budżetu i finansów 

dotyczącego ceny skupu żyta. Protokół odczytała P. Radna Spalińska.  

Komisja budżetu i finansów zawnioskowała o obniżenie ceny skupu żyta z zaproponowanej 

kwoty 49,00 zł za 1q do kwoty 48,00 zł za 1q. 

„Za” w/w wnioskiem głosowało 15 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.  

 „Za” głosowało 15 Radnych.  

Uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr 77/XII/2015 

                                                                         Rady Gminy Kluki 

                                                                  z dnia 29 października 2015 r. 

 

     w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 

terenie Gminy Kluki. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

Punkt 13  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnień w podatku od 

nieruchomości na terenie Gminy Kluki. 

 
Pani Prawnik złożyła wniosek, aby w §3 zapis „traci moc uchwała Nr 14/IV/2014 Rady 

Gminy Kluki z dnia 29 grudnia 2014 r. w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na 

terenie Gminy Kluki” zmienić na zapis „traci moc uchwała Nr 187/XVI/2015 Rady Gminy 



Kluki z dnia 21 listopada 2013 r. w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie 

Gminy Kluki”. 

Salę opuściła P. Radna Spalińska. 

„Za”  zmianą zapisu głosowało 14 Radnych. 

Jedna Radna była nieobecna. 

Wniosek został przyjęty. 

P. Radna wróciła na obrady. 

Pan Wójt wyjaśnił, że §1 pkt.2 przedmiotowej uchwały jest dostosowany do przepisów 

ustawy, która będzie obowiązywała w 2016 r. o podatkach i opłatach lokalnych. 

Pani Prawnik poprosiła, aby ponownie  poprawić zapis w §3 „traci moc uchwała Nr 

187/XVI/2015 Rady Gminy Kluki z dnia 21 listopada 2013 r. w sprawie zwolnień w podatku 

od nieruchomości na terenie Gminy Kluki” ze względu na jej pomyłkę. Prawidłowy zapis to 

„traci moc uchwała Nr 188/XVI/2015 Rady Gminy Kluki z dnia 21 listopada 2013 r. w 

sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kluki”. 

„Za” w/w wnioskiem głosowało 15 Radnych. 

 Wniosek został przyjęty. 

P. Radna Żarowska zapytała, czym różni się projekt przedmiotowej uchwały od uchwały z 

2014 r. odrzuconej przez Wojewodę. Pani Prawnik odczytała uzasadnienie, które  wpłynęło 

od Kolegium Izby Obrachunkowej. Organ ten stwierdził, że uchwała z 2014 r. w sprawie 

zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kluki budziła wątpliwości 

interpretacyjne pomimo, iż była tożsama z uchwałą podjętą rok wcześniej. 

Głos zabrała Pani Maciejewska Inspektor Urzędu Gminy Kluki, która omówiła zmiany w 

projekcie przedmiotowej uchwały, które wynikają z zmianami w ustawie, która będzie 

obowiązywała od 1 stycznia 2016 r. 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.  

 „Za” głosowało 15 Radnych.  

Uchwała została podjęta. 

 

 

 

Uchwała Nr 77/XII/2015 

                                                                         Rady Gminy Kluki 

                                                                  z dnia 29 października 2015 r. 

 

     w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kluki. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

 

Punkt 14  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Kluki. 

 

 
Pan Wójt wyjaśnił, że proponowane stawki podatku od nieruchomości na terenie Gminy 

Kluki są takie same jak w roku ubiegłym bez podwyżek. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy komisja budżetu i finansów opiniowało w danym temacie. 

P. Radna Spalińska odczytała protokół z posiedzenia komisji, z którego wynikało, że komisja 

zaopiniowała pozytywnie proponowane stawki podatku od nieruchomości. 



P. Radna Stanisławska zwróciła uwagę na błąd w uzasadnieniu projektu uchwały, stawka 

zakładana na 2016 r. w pkt. b jest wpisana inna niż ta w projekcie uchwały. Pan 

Przewodniczący poprosił aby w uzasadnieniu w pkt. b zmienić kwotę z 4,58 zł na 4,39 zł. 

Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do projektu uchwały. Uwag nie było. 

Następnie odczytał treść uchwały. P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała czy w pkt. d można 

podnieść stawkę. Pani Maciejewska wyjaśniła, że proponowana jest stawka w wysokości 

10,65 zł a maksymalna stawka wynosi 10,68 zł. 

Pan Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad podjęciem treści przedmiotowej uchwały. 

„Za” głosowało 15 Radnych. 

Uchwała została podjęta.  

 

 

 

Uchwała Nr 77/XII/2015 

                                                                         Rady Gminy Kluki 

                                                                  z dnia 29 października 2015 r. 

 

     w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

terenie Gminy Kluki. 

 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

Punkt 15  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów 

formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 

 
Głos zabrała Pani Maciejewska inspektor Urzędu Gminy Kluki, która omówiła zmiany 

dotyczące formularzy informacji i deklaracji podatkowych. Pan Wójt przekazał Pani 

Maciejewskiej, aby przygotowała formularze w wersji elektronicznej w celu umieszczenia ich 

na stronie bip urzędu. 

Uwag i pytań nie było. 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.  

 „Za” głosowało 15 Radnych.  

Uchwała została podjęta. 

 

 

 

Uchwała Nr 77/XII/2015 

                                                                         Rady Gminy Kluki 

                                                                  z dnia 29 października 2015 r. 

 

     w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych. 

 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu 



 

Punkt 16  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Kluki. 

 

 
Pan Wójt powiedział, że projekt uchwały nie różni się znacząco od treści poprzedniej 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

terenie Gminy Kluki. Wyjątkiem jest brak podziału ze względu na wiek pojazdu oraz 

wprowadzenie podziału pojazdów ze względu na spełnianie norm czystości. Zmieniły się 

kategorie dotyczące autobusów. Zmiany te omówiła Pani Maciejewska, która wyjaśniła, że w 

roku ubiegłym autobusy były do 30 miejsc i powyżej 30 miejsc, natomiast w chwili obecnej 

są autobusy do 22 miejsc i powyżej 22 miejsc oprócz miejsca kierowcy. 

Pan wójt poprosił aby wypełnić załącznik numer 7. Propozycję stawek przedstawił 

Przewodniczący komisji infrastruktury P. Radny Lang. 

  autobusy do 22 miejsc spełniające normy czystości spalin EURO lub posiadające 

katalizator – 1000,00 zł.  

 autobusy powyżej 22 miejsc spełniające normy czystości spalin EURO lub 

posiadające katalizator – 1300,00 zł. 

 autobusy do 22 miejsc nie spełniające normy czystości spalin EURO lub nie 

posiadające katalizatora – 1100,00 zł. 

 autobusy do 22 miejsc nie spełniające normy czystości spalin EURO lub nie 

posiadające katalizatora – 1400,00 zł. 

 

„Za” przyjęciem zaproponowanych stawek przez Przewodniczącego komisji infrastruktury 

głosowało 15 Radnych. 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.  

 „Za” głosowało 15 Radnych.  

Uchwała została podjęta. 

 

 

Uchwała Nr 77/XII/2015 

                                                                         Rady Gminy Kluki 

                                                                  z dnia 29 października 2015 r. 

 

     w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na terenie Gminy Kluki. 

 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

 

Punkt 17  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty targowej na 

terenie Gminy Kluki. 

 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała jakie były wpływy w roku bieżącym z opłaty targowej. 

Pani Skarbnik poinformowała, że na dzień dzisiejszy jest to kwota w granicach 50,00 zł.       



P. Radny Chudzik stwierdził, że tak małe wpływy są ponieważ osoba odpowiedzialna za 

pobieranie opłat nie wywiązywała się ze swoich obowiązków. Pani Skarbnik poinformowała, 

że Pani , która jest inkasentem jeździła na odpusty i opłaty pobierała. Nadmieniła również, że 

osoba ta pracując 8 godzin w urzędzie nie jest w stanie jeździć po terenie gminy i sprawdzać 

czy ktoś handluje. 

Pan Przewodniczący zaproponował 5 minut przerwy. 

Po przerwie nastąpiło uzupełnienie uchwały. Pan Wójt zaproponował aby w §3 pkt.2 wpisać 

Panią Elżbietę Papugę i w §3 pkt. 3 wpisać 30%. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała, czy lepszym kandydatem by nie był P. Marek Kasprzyk , 

ponieważ pracuje on na zewnątrz. Pan Przewodniczący poinformował, że wybór inkasenta nie 

jest w kompetencji Rady tylko Wójta. 

 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.  

 „Za” głosowało 14 Radnych, nikt nie był „przeciw”, 1 Radny „wstrzymał się” od głosu. 

Uchwała została podjęta. 

 

 

Uchwała Nr 77/XII/2015 

                                                                         Rady Gminy Kluki 

                                                                  z dnia 29 października 2015 r. 

 

     w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Kluki. 

 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

 

Punkt 18  - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłaty od posiadania 

psów na terenie Gminy Kluki. 

 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś propozycje stawek czy zostają takie jak w 

poprzednim roku. P. Radny Lang zapytał, jakie były wpływy z tytułu opłaty od posiadania 

psów na terenie Gminy Kluki. Pani Skarbnik odpowiedziała, że konkretnej kwoty nie pamięta 

ale nie jest to duża kwota. 

Pani Prawnik odczytała fragment ustawy dotyczący pobierania opłaty od posiadania psów od 

rolników, z którego wynika, że Gmina nie pobiera opłat od podatników podatku rolnego. 

 

Po odczytaniu przez Pana Przewodniczącego treści uchwały nastąpiło głosowanie.  

 „Za” głosowało 15 Radnych.  

Uchwała została podjęta. 

 

 

 

Uchwała Nr 77/XII/2015 

                                                                         Rady Gminy Kluki 

                                                                  z dnia 29 października 2015 r. 

 

     w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Kluki. 



 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 

Punkt 19  - Informacja na temat złożonych oświadczeń majątkowych 

pracowników oraz radnych Gminy Kluki. 

 
 Głos zabrał Pan Sekretarz, który odczytał informację na temat oświadczeń majątkowych 

pracowników, z której wynikało, że złożone oświadczenia majątkowe za rok 2014 są 

kompletne i wypełniają bez za szczerzeń. 

Pan Przewodniczący przedstawił naruszenia jakie Radni popełnili podczas wypełniania 

oświadczeń majątkowych. Wszyscy Radni złożyli stosowne wyjaśnienia i na dzień dzisiejszy 

złożone oświadczenia majątkowe za rok 2014 są kompletne. Poinformował, że sam również 

musiał złożyć wyjaśnienie do swojego oświadczenia majątkowego.  

 

Punkt 20 – Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

 
Pan Przewodniczący poinformował Radnych o zadaniach z działalności międzysesyjnej jakie 

wykonywał w miesiącu październik: 

 W dniu 26 września 2015 r. uczestniczył w koncercie zespołu Mazowsze w kościele w 

Parznie. Bardzo serdecznie podziękował za pomoc w zorganizowaniu tego koncertu P. 

Sołtys z Parzna Dorocie Rogut , P. Radnej z Parzna Beacie Stanisławskiej, Pani 

Dyrektor szkoły Podstawowej w Parznie Izabelli Przybyła, Pani Prezes Regionalnego 

Stowarzyszenia Społeczno Kulturowego w Bełchatowie Urszuli Komońskiej oraz 

strażakom z OSP w Parznie. 

 W dniu 02 października 2015 r. uczestniczył w otwarciu ogródka dydaktycznego 

powstałego przy Szkole Podstawowej w Parznie oraz w  otwarciu zmodernizowanej 

biblioteki szkolnej. 

 W dniu 02 października 2015 r. uczestniczył w połączonym posiedzeniu Komisji 

Infrastruktury oraz Komisji Oświaty, Sportu i Kultury. Komisje przeprowadziły 

wizytacje w szkołach z terenu Gminy Kluki w celu zapoznania się z 

przeprowadzonymi remontami w budynkach szkół w okresie wakacyjnym. 

 W dniu 05 października uczestniczył w posiedzeniu Związku Komunalnego Gmin z/s 

w Kleszczowie. 

 W dniu 27 października uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Wójta 

Gminy Kluki w sprawach bieżących 

Planowo pełnił dyżur w każdą środę miesiąca. 

Podczas jednego z dyżurów odbyło się spotkanie z mieszkańcami Gminy Kluki, którzy 

poruszyli temat zwrotu kosztów poniesionych za wodociąg. Sprawa jest w toku. Środki 

zostały na ten cel uchwalone. 

Pytań do przedstawionej informacji nie było. 

 
 

Punkt 21 – Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

 
Brak interpelacji i zapytań Radnych. 

 

 



Punkt 22 – Wolne wnioski i sprawy różne. 
 

Pan Wójt poinformował, że osobą odpowiedzialną za udzielanie informacji, zbieranie 

informacji oraz kontaktowanie się z sołtysami będzie p. Anna Krawczyk. 

Pan Wójt stwierdził, iż na ostatnich sesjach były pytania i udzielił odpowiedzi w tematach: 

 Koszty eksploatacji ciągnika wraz z osprzętem poniesione w okresie od 22.07.2015 r. 

do 28.10.2015 r. wyniosły 11 957,63 zł, z tego: 

- zakup paliwa, wymiana opony w przyczepie – 6 265,83 zł 

- ubezpieczenie, przegląd okresowy – 2 180,00 zł 

- wynagrodzenie pracownika (kierowcy ciągnika) za w/w okres – 3 511,80 zł 

Ciągnik w tym okresie przepracował 180 mth i był wykorzystywany w ramach 

bieżącego utrzymania dróg (wykaszanie poboczy, rowów) placów terenów zieleni 

oraz przy pracach gospodarczych związanych z utrzymaniem czystości i porządku na 

terenie gminy. 

 Na remont drogi powiatowej Kluki – Parzno został złożony kolejny wniosek do 

Powiatu Bełchatowskiego. Powiat ma przygotowaną dokumentację wraz z 

pozwoleniem na przebudowę tej drogi z 2014 r. Pan Wójt poprosił Radnych, aby ze 

swojej strony również zabiegali o remont tej drogi. P. Radna Ber i P. Radna 

Stanisławska poinformowały, że one złożyły też wnioski do Powiatu 

Bełchatowskiego.  

 Pan Przewodniczący zaproponował zorganizowanie spotkanie w ramach komisji aby 

spotkać się z członkami Zarządu z P. Adamem Baryłą, P. Krzysztofa Gajdę oraz P. 

Radnego Powiatowego Jerzego Koniecznego. Poinformował, że kilkakrotnie wysyłał 

zaproszenie na sesję do Starosty. 

 Odnośnie montażu oświetlenia na  Imielni - termin ustalony z wykonawcą to 6 

listopada 2015 r. 

 Odnośnie drzew (2 brzozy) w  Wierzchach  Parzeńskich zostało wysłane pismo do 

Nadleśnictwa z wnioskiem o usunięcie dwóch suchych drzew z gatunku brzoza. W 

odpowiedzi Nadleśnictwo Bełchatów dało odpowiedź, że grunt na którym w/w drzewa 

rosną nie należy do nich. W związku z powyższym został złożony wniosek do 

Starosty Bełchatowskiego o zezwolenie na usunięcie przedmiotowych drzew. W 

chwili obecnej czekamy na oględziny drzew przez Starostwo. 

 W sprawie przystanku na Niwisku i Kuźnicy Kaszewskiej, trwają rozmowy z 

Powiatowym Zarządem Dróg w tej sprawie. Pan Wójt powiedział, że są podejmowane 

działania wyjaśniające i ustalające, aby te przystanki były w tych miejscowościach. 

 Przeglądu rowów ze Starostwa nie było pomimo, iż Gmina kilkukrotnie występowała 

o wykonanie konserwacji rowów Skarbu Państwa. W ostatnim czasie był złożony 

wniosek o udrożnienie rowu znajdującego się w miejscowości Kluki (od Hotelu 

Turmot w kierunku zachodnim). Starostwo odpowiedziało, że nie posiada tytułu 

własności, a zatem Skarb Państwa nie posiada kompetencji i możliwości do 

przeprowadzenia konserwacji rowów. 

 W sprawie usterek przy GOKu firma realizująca II etap została kilkakrotnie wzywana 

do ich usunięcia. Ze względu na zmianę siedziby tej firmy pisma wracały do urzędu. 

Ostatecznie wezwanie z 28 września 2015 r. zostało odebrane, temat nie został jeszcze 

rozstrzygnięty. 

 Odnośnie złagodzenie zakończeń chodnika na osiedlu Leśnym wykonawca 

zobowiązał się do poprawek w najbliższym czasie. 

 W sprawie pojemników na odpady, wszystkie osoby, które złożyły deklaracje zostały 

zgłoszone drogą mailową do EKO-REGIONU S.A. w Bełchatowie. EKO-REGION 

S.A. zobowiązał się do dostarczania pojemników w każdy czwarty poniedziałek 



miesiąca. W przypadku nieobecności mieszkańców nieruchomości, pracownicy EKO-

REGIONU S.A. kontaktują się telefonicznie. W przypadku braku takiej możliwości 

zostawiają informację o próbie dostarczenia pojemników na odpady, kolejne próby 

dostarczenia pojemników odbywają się sukcesywnie w kolejnych tygodniach. 

 Odnośnie deklaracji za odpady. Na dzień 01.10.2015 r. na terenie Gminy Kluki było 

zameldowanych 4269 mieszkańców. Na ten dzień zostały złożonych 1201 deklaracji z 

nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Kluki, według których zadeklarowano 

4101 mieszkańców. Do mieszkańców, którzy nie złożyli deklaracji, zostały wysłane 

34 wezwania do złożenia deklaracji. Na dzień dzisiejszy nie zostały złożone 

deklaracje z 10 zamieszkałych nieruchomości, szacowana liczba osób tam 

zamieszkałych wynosi 39. Dla osób, które nie złożyły deklaracji przygotowana jest 

decyzja ustalająca z urzędu wysokość opłaty za odbiór odpadów komunalnych.  

 Koszt wykonania malowania elewacji i remontu schodów budynku Urzędu Gminy to 

kwota 45 tys. zł. 

 W temacie pylenia ze składowiska Lubień Gmina Wystąpiła z pismem do oddziału 

PGE Górnictwo i Energetyka Konwencjonalna S.A. o podjęcie działań ograniczenia 

pylenia na tereny naszej gminy oraz z prośbą o spotkania przedstawiciela Oddziału 

PGE Górnictwo i Energetyka Konwencjonalna S.A. z mieszkańcami sołectw. W 

odpowiedzi jaką otrzymano, informują, że zostały podjęte dodatkowe działania, które 

miały zostać zakończone do końca sierpnia 2015 r. zmierzające do zdecydowanego 

ograniczenia pylenia.  

 Pan Przewodniczący poinformował, że w niedługim czasie będzie starał się spotkać w 

danym temacie z p. Dyrektorem  Oddziału PGE Górnictwo i Energetyka 

Konwencjonalna S.A. 

 Odnośnie oświetlenia do P. Krzemińskiej Kaszewice Kolonia Pan Wójt 

poinformował, że są tam dwie stare lampy do remontu lub wymiany.  

 W temacie wiaty przystankowej w Osinie przy drodze krajowej 74, na dzień dzisiejszy 

takiej wiaty Gmina nie posiada. Przygotowujemy wniosek do krajówki, o uzgodnienie 

lokalizacji przystanku. 

 Odnośnie koszy przy przystankach, zostało zamówionych 12 koszy na śmieci z 

słupkami. Zamontowano 2 sztuki przy przystankach w miejscowościach Ścichawa i 

Podwódka.  

 W sprawie drzew przy ulicy Wspólnej w Klukach, zostało zlecone 04.09.2015 r. 

geodecie wyznaczenie granicy na długości rosnących topoli. W dniu 15.10.2015 r. 

czynności te zostały przeprowadzone, jednak rozgraniczenie tych granic zostało 

zakwestionowane przez sąsiada. Pan Wójt poinformował, że zlecił pracownikom 

gospodarczym usunięcie gałęzi od strony ulicy w celu wyeliminowania stanu 

zagrożenia. 

 Uzupełnienie oświetlenia zostało zlecone konserwatorowi. 20 lamp z 39 sztuk zostanie 

przeznaczone na uzupełnienie wymienianej przez PGE odcinka sieci energetycznej w 

miejscowości Kluki. Pozostałe będą zamontowane w Nowym Janowie, Żarze, w 

Kaszewicach, Roździnie oraz w Strzyżewicach.  

 Pan Przewodniczący zaproponował, aby w miejscach gdzie wystarczy jedna lampa 

zastanowić się nad montażem lamp solarnych. Wyjaśnił, że koszt zakupu takiej lampy 

jest w granicach 9 000,00 zł – 10 000,00 zł . Biorąc pod uwagę wykonanie w takich 

miejscach projektu, pociągnięcia sieci jest to rozwiązanie bardziej ekonomiczne. 

Pan Wójt poinformował, że trwają spotkania z osobami, które mogłyby na świetlicach 

wiejskich prowadzić zajęcia muzyczne, taneczne, aerobik, zajęcia językowe oraz zajęcia z 

tkactwa. 

 



P. Radny Papuga wniósł, aby na Imielni koło p. Woch zamontować lusterko drogowe, 

ponieważ w tym miejscu jest bardzo ostry zakręt. 

 

 

Pan Przewodniczący zapoznał zebranych z pismami, które wpłynęły do Rady Gminy: 

 Pismo do Wójta od P. Radnego Siewiery w sprawie zabezpieczenia środków w 

budżecie Gminy na 2016 r. 

 Pismo do Wójta od P. Radnej Spalińskiej w sprawie zabezpieczenia środków w 

budżecie Gminy na 2016 r. 

 Pismo z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w sprawie przyjęcia uchodźców z prośbą 

o wypełnienie tabeli z podaniem liczby uchodźców jaką gmina będzie mogła przyjąć. 

Pan Wójt wyjaśnił, że nie wypełnił w/w tabeli, ponieważ gmina nie posiada lokali 

oraz nie zostało uzgodnione z Radnymi stanowisko w przedmiotowym temacie.  

 Wniosek od mieszkańca w sprawie rozbudowy sieci wodociągowej.  

Pan Przewodniczący nadmienił, że chodzi tu o drogę, która była przedmiotem dyskusji 

na poprzedniej sesji. Poinformował, że  jest trzech właścicieli wodociągu, którzy na 

spotkaniu z nim podczas dyżuru postawili warunek, że dopóki Gmina nie wykupi tego 

wodociągu to oni nie wyrażą zgody aby ktokolwiek inny się do niego podłączył. 

 Pismo od mieszkańca ul. Wspólnej w Klukach w sprawie naprawy podjazdu do 

posesji. 

 Pismo od mieszkańca w sprawie przejęcia przez Gminę działki, która stanowi dojazd 

do siedmiu działek. Pan Przewodniczący powiedział, że z informacji jakie uzyskał w 

tym temacie wynika, że przy tej drodze znajduje się sześć działek , a cztery z nich są 

zabudowane. 

 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Kluki w roku szkolnym 

2014/2015. Pan Przewodniczący poinformował, że informacja ta jest do wglądu dla 

Radnych w biurze Rady. 

 Pismo od Wójta – projekt złożony przez Zespół Obsługi Szkół planu finansowego 

wydatków szkół na 2016 rok. Pan Przewodniczący zaproponował aby w tym temacie 

się spotkać w celu przeanalizowania tego projektu, ponieważ w roku ubiegłym z 

budżetu Gminy na szkoły była przeznaczona kwota 5 037 424,00 zł. Z projektu 

złożonego przez Zespół Obsługi Szkół wynika, że szkoły wnioskują o kwotę 

6 205 378,00 zł. 

 

Pan Przewodniczący poinformował również, że do Klubu Radnych „Budujmy Gminę Razem” 

dołączyła P. Radna Brandt-Płóciennik. Nadmienił, że w/w Klub złożył wniosek do Wójta w 

sprawie uwzględnienia w budżecie Gminy na 2016 r.: 

1.  zakupu tablic kierunkowych z numerami posesji oraz z nazwami sołectw, 

2. zakupu systemu powszechnego powiadamiania poprzez wiadomość sms. Koszt 

takiego systemu to np. 5 000,00 zł +VAT +  320,00 zł miesięczny abonament.  

3. przeznaczenie środków na budowę boiska piłkarskiego w miejscowości Kluki, 

ponieważ na terenie Gminy nie ma pełnowymiarowego boiska.  

P. Radna Stanisławska nadmieniła, że Szkoła Podstawowa w Parznie nie ma boiska. 

Zaproponowała aby rozbudować boiska przy szkołach. Pan Przewodniczący wspomniał, że 

Klub ma namyśli boisko piłkarskie pełnowymiarowe. 

Pan Wójt powiedział, że Gmina posiada działkę w Klukach przy Hotelu Turmot, która 

obecnie jest porządkowana. 

 



P. Radna Żarowska powróciła do tematu boiska. Zapytała jakie drużyny strażackie 

reprezentowały Gminę na zawodach powiatowych w Szczercowie. Pan Przewodniczący 

odpowiedział, ze drużyna z Żaru. 

P. Radna Ber zapytała czy w świetlicy wiejskiej w Nowym Janowie można rozpalić w piecu. 

Pan Wójt powiedział, że jak tak. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała czy jest telefon służbowy na który można zgłosić podczas 

weekendu informację o bezdomnych psach.  

Pan Wójt powiedział, że na stronie internetowej jest podany numer do P. Haliny Gust która 

jest odpowiedzialna za zarządzanie kryzysowe i  z nią należy się kontaktować. 

P. Radna Kaczmarkiewicz zapytała, czy Pan Wójt rozmawiał z Wójtem Gminy Szczerców w 

sprawie wniosku jaki złożyła odnośnie drogi (Firlej-Cisza), oraz czy były rozmowy ze 

Starostą w sprawie chodnika w Roździnie. Zapytała również kiedy pojawi się oświetlenie 

przy drodze nr 425.  

Pan Wójt odpowiedział, że w sprawie drogi  na Firleju, nie ma jeszcze informacji w sprawie 

prac na terenie Gminy Szczerców. Odnośnie chodnika w Roździnie powiedział został złożony 

wniosek do Powiatu Bełchatowskiego w tej sprawie a Powiat jest obecnie na etapie 

konstruowania budżetu. Pan Wójt w sprawie oświetlenia odpowiedział, że zorientuje się i 

oddzwonimy do P. Radnej. 

P. Radna Kaczmarkiewicz poprosiła Pana Wójta, aby porozmawiał z Nadleśniczym na temat 

udrożnienia rowu dochodzącego do drogi 1909E za Parznem w kierunku Roździna. 

Pan Przewodniczący zapytał P. Radną Stanisławską czy droga za Szkołą Podstawową w 

Parznie jest rozjeżdżona przez auta wożące drzewo. P. Radna odpowiedziała, ze nie miała 

żadnych zgłoszeń w tym temacie. 

P. radna Kaczmarkiewicz zapytała czy zakończyły się remonty dróg. Pan Wójt poinformował, 

że zakończyły się te, na które były przetargi. 

P. Sołtys sołectwa Podwódka poprosił o zakup tablicy ogłoszeń. Wspomniał również o 

szkodach jakie uczyniły bobry. P. Radna Kaczmarkiewicz powiedziała Panu sołtysowi, aby 

złożył odpowiednie pismo do RDOŚ-u i poinformował mieszkańców o możliwości składania 

wniosków o odszkodowania. 

 

 Punkt 23 – Zamknięcie sesji. 

 
        O godzinie 16:55 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady.   

                                                                                     
                                                                                   

                                                                              

 

                                                                        
Protokołowała: 

Anna Krawczyk  

PRZEWODNICZĄCY 

     Rady Gminy Kluki 

    mgr inż. Łukasz Trzciński 

 

 


